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Side 2

Spørgsmål 703: 

Finder ministeren med udgangspunkt i de målsætninger, forligspartierne fastlagde for vandsek-
torloven, at uklarheden om skattepligt skal afklares ved, at mere end 300 sager afgøres indivi-
duelt ved Landsskatteretten/domstolene, eller vil ministeren undersøge muligheden for et ind-
greb, der skaber klarhed og ens forudsætninger for branchen?

Svar: 

Vandsektorloven m.v. og den deraf følgende ændring i skattemæssig status fra skattefrihed 
til skattepligt indebærer, at der skal foretages en værdiansættelse af vandforsyningernes ak-
tiver. Efter loven skal aktiverne sættes til handelsværdien på overgangstidspunktet. 

SKAT har siden vandsektorlovens vedtagelse gjort meget for - i en tæt dialog med vandfor-
syningernes organisationer – at få skabt en afklaring af, hvorledes denne værdiansættelse til 
handelsværdi skal foretages. Jeg kan i den forbindelse henvise til den daværende skattemi-
nisters svar af 14. februar 2011 på spørgsmål S 1083 stillet af Mette Gjerskov, der indehol-
der en udmærket gennemgang af den dialog, der har været.    

Som det fremgår, så har det været forsøgt at få skabt klarhed og opnå en fælles forståelse. 
Dette har så ikke været muligt, og dermed er det vandforsyningernes ret, som det er enhver 
anden skattepligtiges ret, at få prøvet sin sag i klagesystemet. 


